
Zápisnica 
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Priechod 

konaného dňa 06.03.2024 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Program  
 
1/  Otvorenie zasadnutia OZ 
2/  Schválenie programu zasadnutia OZ 
3/  Schválenie overovateľov zápisnice, návrhovej komisie, určenie zapisovateľa 
      zápisnice a uznesení 
4/  Schválenie poskytnutia finančných prostriedkov  spol. EUFC SK, s.r.o, Bratislava za 
      spracovanie  žiadosti o dotáciu z Programu Slovensko v súlade s výzvou na predkladanie  
      žiadosti:   Výzva na podporu energetickej efektívnosti a využívania OZE vo verejných 
      budovách  pre projekt:  „Priechod – Modernizácia a zvýšenie energetickej hospodárnosti 
      budovy  obecného úradu „ 
5/  Úprava rozpočtu obce na rok 2024 
6/  Inventarizácia majetku  a účtov obce a základnej školy s MŠ  k 31.12.2023 
7/  Návrh záverečného účtu obce k 31.12.2023 
8/  Poskytnutie finančných prostriedkov na záujmové vzdelávanie detí na obdobie 1-8/2024 
9/  Zriadenie dočasného zberného dvora  
10/Preradenie obecného  majetku   do neupotrebiteľného majetku obce  
11/ Rôzne 
12/ Interpelácie poslancov 
13/ Diskusia 
14/ Záver 
 
 
k bodu 1,2,3/ 
 
Rokovanie obecného zastupiteľstva otvoril starosta Ing.  E. Murgaš, privítal zúčastnených, 
konštatoval, že OZ je uznášaniaschopné, prítomných je všetkých 7 poslancov. Z dôvodu 
PN svoju neúčasť ospravedlnila hlavná kontrolórka obce p. Kubaliaková. 
Program bol poslancom doručený spolu s pozvánkou, oproti pôvodnému návrhu sa program 
dopĺňa o piaty bod – úprava rozpočtu na r. 2024,   z programu rokovania sa presúva na 
nasledujúce zasadnutie  bod – Správa hlavného  kontrolóra obce o finančnom hospodárení 
za  r. 2023 z dôvodu práceneschopnosti  p. Kubaliakovej.  
Na návrh starostu boli za overovateľov zápisnice schválení Janka Pančíková, Miroslav  
Strečok, za predsedu návrhovej komisie PhDr. Lucia Lamperová, za členov návrhovej komisie 
Marek Slobodník, Ing. Pavol Strečok. 
Za zapisovateľku zápisnice a uznesení bola určená pracovníčka obecného úradu Mária 
Vajsová. 
 
k bodu 4/ 
Dňa 23.2. 2024 sme podali žiadosť o NPF do výzvy Programu Slovensko: Výzva na podporu 
energetickej efektívnosti a využívania OZE vo verejných budovách.  



Ide o rekonštrukciu  a zateplenie obecného úradu , v rozpočte sú zahrnuté aj neoprávnené 
výdavky, ktoré  budeme financovať z vlastných zdrojov. Finančné prostriedky pre firmu  EUFC 
s.r.o. sú za spracovanie a podanie žiadosti. Myslím, že zaslúžené – robili sme na tom viac ako 
mesiac - informoval starosta . 
 
k bodu 5,6,7/ 
Ekonómka obec. úradu Jarmila Homolová predložila OZ návrh na úpravu rozpočtu obce 
podľa rozpočtového opatrenia č. 1/2024. Úprava sa týka príjmovej aj výdavkovej časti. 
1/ Príjmová časť sa upravuje o položky  11 700,-  
- nájom za hrobové miesta v sume 100,-€ 
- zapojenie  rezervného fondu (z minulých rokov)  do rozpočtu v sume 11 600,- €,  
Výdavková časť sa upravuje o sumu:12 200,- €  
a) bežný rozpočet o sumu 4 200,- € 
-  odmena za spracovanie a podanie žiadosti o NFP v sume 3 600,-€ 
-  finančný príspevok z rozpočtu obce pre občianske združenie „Veselá kopa z Priechoda – 
   klub dôchodcov v sume 600,- € 
b) kapitálový rozpočet o sumu 8 000,- € 
 - zberný dvor  - 2 500,- € 
- úprava projektovej dokumentácie pre obecný úrad – 3 000,-€ 
- zakúpenie defibrilátora – 2 500,- 
 
p. Homolová prítomným predložila aj  

 Správu o inventarizácii majetkový účtov obce a ZŠ s MŠ k 31.12.2023. Obecné 
zastupiteľstvo zobralo správu na vedomie. 

 Návrh záverečného účtu obce za r. 2023. Návrh bude zverejnený na úradnej tabuli 
a následne bude schválený na nasledujúcom zasadnutí. 
 

k bodu 8/ 
Obecné zastupiteľstvo schválilo poskytnutie finančných prostriedkov na  záujmové 
vzdelávanie pre deti vo výške 1 120,- € na základe predložených žiadostí Základnej školy s MŠ 
v Priechode a Centra voľného času J. Kráľa v B. Bystrici.  Finančné prostriedky sú poskytnuté 
na obdobie 1-8/2024.  
 
k bodu 9/ 
Obci bol  poskytnutý finančný príspevok na zabezpečenie triedeného zberu komunálneho 
odpadu v obci, ktorého cieľom je zvýšenie miery zhodnocovania odpadov, príprava odpadov 
na jeho opätovné použitie , podpora predchádzania vzniku odpadov.  
Projekt je zameraný na zber a triedenie biologicky rozložiteľného odpadu,  drobného 
stavebného odpadu a objemného odpadu.  Obec v rámci tohto projektu dostala traktor, 
6 ks veľkoobjemových kontajnerov, čelný nakladač, nosič kontajnerov a traktorový náves. 
Je potrebné vyriešiť, kde kontajnery a obslužnú techniku na zber odpadu umiestnime.  
Schodným riešením   je umiestniť techniku a kontajnery na pozemok pri peletkárni  
z hľadiska jeho strategickej polohy. Obec už  predbežne rokovala  so známymi  vlastníkmi  
pozemkov , so Slovenským pozemkovým fondom, ktorý spravuje pozemky  neznámych 
vlastníkov  a zastupuje Slovenskú republiku -  ako vlastníka pozemku parc. KN-E č. 676/1 k.ú. 
Priechod, ktorá bude súčasťou zberného dvora. SPF na základe žiadosti obce vydala súhlasné 



stanovisko s umiestnením stavby zberného dvora, ktoré bude slúžiť ako podklad pre územné 
konanie. Predmetné pozemky obec v súčasnosti využije ako dočasné stojisko pre kontajnery 
a miesto pre  umiestnenie obslužnej techniky.  
 
k bodu 10/ 
 
Vzhľadom na stav a „zbytočnosť“ starého traktora  / obec má nový traktor/navrhujem sa ho 
zbaviť. Postup je preradiť ho do neupotrebiteľného majetku a následne podať návrh na 
vyradenie z majetku. Traktor je momentálne nepojazdný a jeho opätovné uvedenie do 
prevádzkyschopného stavu  vyžaduje opravu (náhradu) starej elektroinštalácie a GO motora. 
Odhadované náklady 1000,- €+ 4000,- €. Vzhľadom na potrebnú investíciu je to nerentabilné 
a navrhujem ho odpredať za najvyššiu ponúknutú cenu, uviedol starosta.  
 
k bodu 11/  
 
Starosta informuje  o činnosti OcÚ:  

 mechanizácia z výzvy Triedený zber komunálnych odpadov v obci Priechod je 
väčšinou už u nás, chýba už len nosič kontajnerov – avizované dodanie prelom 
marec/apríl 

 nová garážová brána si nevyžiadala žiadne stavebné úpravy 

 bola nám doručená  výzva na doplnenie žiadosti o NFP z Envirofondu (Zateplenie ZŠ 
a MŠ). Našťastie nič vážne, len nejaké technické veci. Doplníme a budeme veriť, že 
uspejeme. 

 vzhľadom na povinnosť obcí nad 500 obyvateľov sme objednali defibrilátor, ktorý 
musí byť umiestnený na verejne dostupnom mieste v obci do konca r.2024. 
Navrhujem ho umiestniť na budovu OcÚ v dosahu kamerového systému 

 máme dokončený  realizačný projekt na detské ihrisko v lokalite „ Pri Pastierni 
-zvážte, či už začneme  vybavovať stavebné povolenie  na výstavbu ihriska vzhľadom 
na nákladnosť rozpočtu na realizáciu a predpoklad, že žiadne dotácie tento rok na 
detské ihriská pravdepodobne nebudú 

 podal som žiadosti na Allianz nadáciu (merače rýchlosti v obci) a na BBSK (športový 
materiál-futb. žiacke bránky a workoutové ihrisko)  
- žiadosti nám zaevidovali, iné odpovede zatiaľ nemáme 

 
k bodu 12/  
 
Ing. Pavol Strečok  
 - je nutné riešiť parkovanie v obci -  dlhodobé parkovanie na verejných priestranstvá , hlavne 
pri kostole a obecnom úrade. Tieto plochy sú vyhradené pre návštevníkov kostola 
a obecného úradu, nie sú určené na dlhodobé parkovanie pre občanov.  Každý majiteľ 
vozidla by si mal riešiť parkovanie na vlastnom pozemku, navrhuje spoplatniť miesta pre 
parkovanie na verejných priestranstvách. 
 
PhDr. Lucia Lamperová 
- požaduje informáciu, či sa bude vykonávať oprava cesty z Priechoda do Podkoníc 

 odpovedá starosta: na základe informácie od starostu Podkoníc máme vedomosť, že 
obec Podkonice opravu vykonávať nebude, jedná sa o účelovú komunikáciu, pozemky 



pod ňou nie sú obecné.  
 
Mgr. Martina Čunderlíková 
 
- prostredníctvom miestneho rozhlasu upozorniť majiteľov psov, aby pri pohybe so psom 
po obci zbierali exkrementy, je to ich zákonná povinnosť, a aby zamedzili  voľnému pohybu  
psov po obci – pohyb so psom po obci je možný  len na vôdzke 
 
- riešiť zastávku pri bytovkách  
odpovedá starosta: terén výstupu a nástupu do autobusu spevníme položením zámkovej 
dlažby, osvetlenie doriešime umiestnením výložníka na el. stĺp pri bytovkách 
 
Mgr. Barbora Homolová 
 
- zabezpečiť údržbu lavičiek v parku pri kostole – novým ochranným náterom 
 
Miroslav Kmeť  
 
- informoval sa , či sa bude vykonávať oprava komunikácie pri „ Bielom Potoku“ 
- je potrebné  vykonať úpravu terénu pri pieskovisku pri kostole 
- orezať stromy  na ceste  od „ Pastierni“ smerom k cintorínu – starosta upozorní urbár 
 
 
Zapísala: Mária Vajsová 
Overili:  Janka Pančíková, Miroslav Strečok  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


